
 

 

 
YMPÄRISTÖMINISTERIÖ   MUISTIO 
Rakennetun ympäristön osasto  26.8.2021 
 
 
 
 
 
 
 
MRL-uudistus / työryhmän 37. kokous     
    
 
Aika  to 26.8.2021 klo 13.01–14:30 
 
Paikka  Teams-kokous 
 
Osallistujat  Teppo Lehtinen, pj, YM 

Ari Ekroos, Aalto-yliopisto 
  Mervi Karhula, LVM 
  Vilppu Talvitie, MMM 
  Jari Salila, OM 
  Anu Hernesmaa, VM 
  Pasi Kallio, YM 
  Johanna Korpi, YM 
  Anna-Leena Seppälä, YM 
  Kirsi Martinkauppi, YM 
  Minna Mättö, Kuntaliitto 
  Anna-Mari Ahonen, maakuntien liitot 
  Petteri Katajisto, YM 
  Ulla Koski, YM 
  Jaana Junnila, YM 

Anne Vanhanen, YM 
Liisa Kemppainen, YM, saapui klo 13:18 

 
  Martti Häkkänen, Helsingin yliopisto 
  Panu Lehtovuori, Tampereen yliopisto, saapui klo 13:15 
  
  Lauri Jääskeläinen, sihteeri, YM 
  Mirkka Saarela, sihteeri, YM 
  Irene Varila, kokouksen sihteeri, YM 

Melica Hellén, viestintäasiantuntija, YM 
 
 
 
 
Asialista 

 
 

1 Kokouksen avaus ja edellisen kokouksen muistion hyväksyminen 
 



 

 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 13.01  
 
Puheenjohtaja totesi, että ympäristöministeriön eläkkeelle jääneen lainsäädäntöjohtaja Riitta 
Rönnin paikalle on nimetty uusi lainsäädäntöjohtaja Johanna Korpi. Puheenjohtaja totesi, että 
Kuntaliiton Anne Jarvan sijaisena toimii lakimies Minna Mättö. 
 
Hyväksyttiin edellisen kokouksen muistio. 
 

2 Valmistelun tilannekatsaus ja aikataulu 
 
Puheenjohtaja kertoi valmistelun tilanteesta.  
 
Todettiin, että kokonaisuudesta on käyty poliittisia keskusteluja koko vuoden. Juhannuksena 
saatiin tieto, että keskustelujen perusteella ehdotus laitetaan lausunnolle ympäristöministeriön 
ehdotuksena sen hetken keskustelutilanteen mukaisesti. Samoin tuolloin saatiin tieto, että 
poliittiset keskustelut jatkuvat syksyllä lausuntojen perusteella.  
 
Laajan kokonaisuuden osioita on vielä käännettävä samalla, kun lausuntokierrosta valmistellaan. 
Ehdotus on tarkoitus saada lausunnolle mahdollisimman pian syyskuussa. Lausuntoajaksi on 
suunniteltu 10 viikkoa. Lausuntokierros ja lausuntojen käsittely ministeriössä sekä poliittiset 
jatkokeskustelut kestänevät vuoden loppuun. Tämän jälkeen valmistelu jatkuu mm. 
arviointineuvoston käsittelyllä. Työryhmää ei näin ollen enää kutsuta koolle.  
 
Viime kokouksessa sovitun mukaisesti työryhmän jäsenillä on nyt halutessaan mahdollisuus 
antaa kirjallinen kannanottonsa ympäristöministeriön ehdotukseen liitettäväksi 
lausuntoaineistoon erillisenä liitteenä. Kannanotto pyydettiin toimittamaan sihteeristölle 10.9 
mennessä.  
 
Sidosryhmäfoorumi pidetään 6.9 klo 13-16. Tilaisuuteen on kutsuttu myös C12-
kaupunkiverkosto.  
 

3 Ympäristöministeriön ehdotus kaavoitus- ja rakentamislakia koskevaksi hallituksen 
esitysluonnokseksi 
 
Hallitussihteeri Mirkka Saarela esitteli lyhyesti edellisessä työryhmän kokouksessa auki jääneiden 
saamelaisten oikeudet, ELY:n tehtävät ja maakuntakaavan tarkoitus ja sisältö pykälien sisältöä. 
Todettiin, että pykälät ovat pitkälti sen sisältöisiä, kuin ne olivat viimeisen työryhmän kokouksen 
aikoihin.  
 
Hallitusneuvos Jaana Junnila esitteli lyhyesti maapolitiikkaa koskevien pykälien sisältöä niiden 
pykälien osalta, joista on käyty poliittista keskustelua.   
 
Todettiin, että rakentamisen kokonaisuus vastaa viime työryhmän kokouksen tilannetta siten, 
että siihen on tehty teknisiä korjauksia ja siihen on liitetty siirtymäsäännöksiä.  
Hallitusneuvos Kirsi Martinkauppi kertoi, että helmikuisesta ehdotuksesta irrotettiin keväällä 
kiireisen EU sääntelyn toimeenpanon johdosta toimeenpanokokonaisuus, jota on kutsuttu pikku 
MRL:ksi. Tämä ehdotus hallituksen esitykseksi oli keväällä lausunnoilla ja ehdotusta viedään 
paraikaa VN istuntoon.   
 
Käytiin keskustelua. Keskustelua käytiin muun muassa mahdollisuudesta liittää 
lausuntopyyntöön työryhmän jäsenen kannanotto, vaikutusten arvioinnista ja arviointineuvoston 



 

 

käytännöistä. Minna Mättö nosti esiin teemoja, joista Kuntaliitto on puhunut jo aiemmin ja joista 
liitto tulee jättämään kirjallisen kannanoton. Arviointineuvoston osalta todettiin, että sen 
kiinnostuksen kohteena ovat olleet muun muassa arviot lain suorista ja välillisistä vaikutuksista 
sekä vaihtoehdot ja niiden vaikutukset.  
 

4 Muut asiat 
 
Muita asioita ei esitetty. 
 

5 Kokouksen päättäminen  
 
Puheenjohtaja totesi kokouksen viimeiseksi työryhmän kokoukseksi ja kiitti työryhmän jäseniä 
sekä kaikkia valmisteluun osallistuneita erinomaisen hyvästä työstä. Kokouksen pöytäkirja 
hyväksytään kirjallisella menettelyllä kahden viikon kommentointiajalla, jonka jälkeen se viedään 
liitteineen hankeikkunaan. Ympäristöministeriön valmistelutiimi tulee informoimaan työryhmän 
jäseniä myös valmistelun jatkovaiheista ja etenemisestä. 
 
Puheenjohtaja päätti kokouksen 14.30. 
 


